

語言能力基準 Proof of Language Proficiency

為了申請我們的課程，學生需要具備相對應的語言能力。如果你希望申請中文授課的課程，你需要具備基本的華語聽說讀寫能力；如果你希望申請英語授課的課程，你需要具備基本的英語聽說讀寫能力。因此，我們要求外國學生在申請入學時提供相關的語言能力證明，以便我們進行入學資格審查。

以下是建議的語言能力證明要求：

申請英語授課課程的學生：

1. 通過國際認可的英語能力測驗，包括 TOEFL iBT 63、IELTS 5.0 或多益 650 分(含)以上或前段學歷畢業學校開立之英語授課證明。申請商管學院經營管理博士學位學程另有要求，語言要求是托福 iBT 80(含)或雅思 6.0(含)或多益 785 分(含)以上。在發送錄取通知之前，學生需要提交由 ETS 測驗中心寄送的官方分數。
2. 申請學生國家出現在外交部所提供的「官方語言及通用語言為英語之國家名單一覽表」中，學生可以不用提供英語能力測驗。
3. 如果你在高中或更高級學校接受全英語授課，你可以選擇不參加語言測驗，但必須出示由學校院長或系主任簽署的官方證書，證明官方教學語言為英語。

申請中文授課課程的學生：

1. 需要具備相當於華語文能力測驗 (TOCFL) (基礎級) A2(含)以上之中文能力證明。
2. 如果你在高中或更高級學校接受全華語授課，你可以選擇不參加語言測驗，但必須出示由學校院長或系主任簽署的官方證書，證明官方教學語言為華語。例如，馬來西亞獨立高中的畢業文憑。

Applicants for programs taught in Chinese should demonstrate proficiency in listening, speaking, reading, and writing in Chinese. Similarly, applicants for programs taught in English should exhibit proficiency in English listening, speaking, reading, and writing. Proof of language proficiency must be submitted with the application. The suggested certificates for language proficiency are as follows:

Programs taught in English:

(1) Passing an internationally recognized English proficiency test, such as TOEFL iBT with a score of 63, IELTS with a score of 5.0, or TOEIC with a score of 650 or higher, or providing proof from a previous educational institution that the official language of instruction was English. The application for the Ph.D. program in Business Administration at the School of Management has additional

requirements. The language requirement is a TOEFL iBT score of 80 or above, an IELTS score of 6.0 or above, or a TOEIC score of 785 or above. Before an admission notice is issued, students are required to submit official scores sent directly by the ETS testing center.

(2) Students from the nations on “The List of Nations with English as the Official or Common Language” provided by the Ministry of Foreign Affairs do not need to provide English Proficiency Test.

Programs taught in Chinese:

(1) A Chinese proficiency certificate, equivalent to the Test of Chinese Language Proficiency (TOCFL) (Basic Level) A2 or above, is required.

(2) Applicants who graduated from a school where Chinese is the medium of instruction during senior high school may opt not to take the exam but are required to present an official certificate from the awarding school, duly signed by the Dean or Head of the Department (such as the graduation diploma of Malaysian Independent High School), stating that the official teaching language is Chinese.